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Rada obce v lednu 2008 

Jiří Hahner,  Ing.František Nerad 
 

Organizační věci obce 
Činnost orgánů obce: 
Začátek ledna byl dost poznamenán nástupem chřipkové epidemie a nemocností na radnici. Na matriku 
rovněž nastoupila za dlouhodobě nemocnou paní Cafourkovou paní Marie Plešmídová. Přesto se začaly 
připravovat některé náročné věci, jako rozpočet na rok 2008, některá další výběrová řízení    a jednání 
s Vládní komisí pro rozvoj  Brdska. Do konce ledna bylo nutné připravit podklady pro žádost o dotace na 
dokončení rekonstrukce základní školy. Tuto věc jsme se dozvěděli první týden v lednu, takže začalo 
hektické shánění podkladů a nenapadnutelného právního řešení, protože zateplování školy, které se provedlo 
v minulosti bylo poněkud v rozporu s pravidly pro dotování těchto věcí.  
Byly také zahájeny práce na dokončení rekonstrukce budovy obecního úřadu. Již delší dobu se uvažuje 
s rekonstrukcí obřadní síně, takže jsme tyto práce začali a vyklubala se z toho poměrně složitá situace. 
Nechceme postupovat nějakým maskovacím způsobem, který by na špatné základy postavil fasádu nějaké 
Potěmkinovy vesnice, takže obřadní místnost byla odstrojena od obkladů a ukázalo se,             že podhled byl 
zavěšen na zbytečně velkých nosnících, koberec přikrýval neskutečně křivou podlahu, příčka i nosná zeď 
stojí na nahnilých dřevěných trámech, klenba nad sklepním  prostorem není příliš stabilní, okno zakryté 
skříní do stávající kotelny je zcela zbytečné, rozvody ústředního topení jsou pro plynový kotel zbytečně 
naddimenzované a jsou taženy nesmyslným způsobem, který při pořádném řešení interiéru dost vadí. 
Nicméně budeme se snažit tuto akci konečně dotáhnout do konce. Radnice by měla podle našeho záměru být 
upravena do původního architektonického neoklasicisního stylu, včetně vybavení obřadní síně.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kasárna  
V lednu složily blokační depozitum na objekty 
v kasárnách dvě firmy a připravovala se i třetí firma.                   
O některé budovy projevilo zájem více zájemců, což 
na jedné straně poněkud komplikuje jednání, na 
druhou stranu to zvyšuje tržní cenu těch budov. 
Myslíme si, že únorové jednání zastupitelstva bude 
zajímavé a chceme věřit, že se nám podaří prodat 
budovy dobře a pro Strašice výhodně. Na druhou stranu to však bude znamenat i vložit investice obce do 
infrastruktury v bývalých kasárnách. Objevil se zahraniční zájemce o velkou investici – výstavbu 
dřevozávodu. Nyní se již definitivně ukazuje, že rozvody elektřiny, topení a vody po kasárnách je velmi 
špatné a pokud bude obec chtít kasárna prodat zájemcům tak, aby byly funkční, bude muset do 
infrastrukturních inženýrských sítí investovat nemalé prostředky. To se neobejde bez dotací, na které 
zpracovat podklady není vůbec žádná legrace. Ukazuje se, že Darovací smlouva, kterou nám byla kasárna 
převedena bezúplatně na obec se závazkem, že po armádě za to nebudeme nic chtít, byla docela riskantní 
akce.  
Topení, rozvody elektřiny a vody, veřejné osvětlení, příjezdová komunikace po tankovce a další 
infrastruktura budou  investice v desítkách milionů korun. Zadarmo dnes prostě není vůbec nic.  

 

 



 
Řešení problémů občanů v obci 
Množí se stížnosti občanů na tzv. dopravu v klidu v obci Strašice – tedy parkování a užívání osobních 
automobilů. Ze strany obce Strašice budeme muset rozhodnout o nějakém racionálním řešení, které opět 
nebude zadarmo. Není možné tolerovat parkování a ježdění osobních aut kdekoli, kde to vyhovuje každému 
řidiči bez ohledu na to, kudy jezdí.  Jsou-li v bytovce nad sebou  tři nebo čtyři byty, nelze logicky postavit 
pod jejich okna tři a nebo více aut na sebe. Ukazuje se, že i přes kritiku špatné situace ve státě si lidé pořizují 
čím dál tím více aut, firmy vybavují své zaměstnance stále více služebními auty a stará sídliště na tuto situaci 
nebyla postavena. Některé potíže dočasně vyřešily garáže v kasárnách, ale investoři, kteří sem přicházejí 
mluví stále častěji o zakoupení ploch pro investiční záměry a rozbité garáže je příliš nezajímají. Navíc jejich 
technický stav není příliš lichotivý a nájmy evidentně na zásadní opravy nevydělají. 
Je nám jasné, že pokuty za špatné parkování nedostatek parkovacích míst také nevyřeší, takže budeme muset 
začít přemýšlet o nějakých jiných řešeních. Musíme prohlásit, že tento problém nemáme dosud rozmyšlený, 
ale jak návštěvy naštvaných občanů, tak strážníků OPS, tak i pohled  na rozježděné trávníky, zacpané cesty 
v sídlištích nás nutí s ním něco velmi rychle udělat.   
 
Infrastruktura v obci 
Rada obce se zabývala rovněž problémy zděděnými z dávné minulosti. Chatrné rozvody vody v bytovkách 
za radnicí a rozvody a svítidla veřejného osvětlení (VO) po celé obci. Havárie vodovodu před bytovkou 445 
odhalila velmi krutou pravdu – rozvody jsou na hadry a musí se kompletně vyměnit. Zahájili jsme jednání o 
zajištění projektu na tuto záležitost. Předpokládáme, že součástí tohoto projektu by bylo i nějaké řešení 

dopravy v klidu v těchto bytovkách. 
Již delší dobu jednáme s dceřinou společností firmy ČEZ a.s. o 
možnosti pronájmu VO na nějakou dobu. Je celkem logické, že 
firma, která prodává elektřinu má zájem ovlivňovat i koncové 
spotřeby této elektřiny. Pro začátek jsme objednali pasport 
veřejného osvětlení v celé obci. Budeme mít materiál, který 
v elektronické podobě mapuje stávající stav VO, jak všech 
rozvodů, tak svítidel. Práce na tomto pasportu probíhaly v lednu a 
ukazují jednu věc - rozvody i svítidla jsou na hadry a musí se 
kompletně vyměnit. Navíc VO v kasárnách je tak zfušované, že se 
bude muset udělat kompletně znovu. Svítidla v kasárnách jsou 
rozmístěna a nadimenzována jinak, než je nutné pro potřeby obce, 
některá světla se ovládají individuálně           a nejsou napojena na 
rozvod, který se spíná impulzem centrálně. Všechna svítidla 
v obci jsou špatná                      a neekonomická. Některé rozvody 
(například na Huti) už neodpovídají současným normám. Usoudili 
jsme, že začít po nějakých etapách měnit svítidla a rozvody VO 
ve Strašicích bude problematické a dlouhé. Společnost ČEZ a.s. 
nabízí jednorázovou výměnu svítidel a správu tohoto osvětlení na 
dobu 5 let. O nic bychom se nestarali, jen bychom každý měsíc 
zaplatili nějakou částku. Jak bude velká se ukáže z projektu, který 
vznikne na základě pasportu.   

 
Členství obce ve sdruženích  
Strašice jsou členy několika nadobecních sdruženích. Jednak sdružení obcí pro výstavbu sběrných dvorů, 
jednak sdružení Polygon – které zajišťuje třídění odpadů a jejich likvidaci. A do třetice jsme členy 
Vodohospodářského sdružení Rokycanska, které pro Strašice zajišťuje rozvod pitné vody. Tato sdružení 
dělala jako každoročně před koncem roku Valné hromady. 
 Ve sdružení sběrných dvorů nevyplývají žádné další povinnosti s výjimkou zaplacení  členského poplatku 
15 000,- Kč, protože zatím se nic nebuduje a sdružení vlastně přežívá povinnou dobu 5 let z důvodů dotací 
z EU. Uvažuje se však pro budoucnost o nějakém racionálním řešení likvidace bioodpadů. Je celkem 
logické, že bude neefektivní, aby si každá členská obec koupila drtiče větví, každá měla svoji hromádku 
kompostu       a zajišťovala si odbyt. Konkrétně však žádné projekty nejsou připraveny. 
 

 



 
 
Sdružení Polygon navrhnulo zvýšit příspěvek každé obce do sdružení. Jednak z důvodů zvýšení cen energií     
a pohonných hmot a jednak z důvodů rozšíření činnosti. Budou zavedeny kontejnery na sběr obalů 
TETRAPAK. Příspěvek byl zvýšen na 135 Kč/občana/rok. 
Vodohospodářské sdružení Rokycanska zatím nepředložilo definitivní analýzu a rozbor hospodaření, takže 
není dosud známa navrhovaná částka vodného a stočného pro další období. Obce Strašice se dotýká pouze 
vodné, protože čistění odpadních vod si dělá obec sama prostřednictvím obecní firmy Služby obce Strašice 
s.r.o. Je pravda, že zvyšování cen elektřiny a pohonných hmot se nějakým způsobem ceny vody dotkne, ale 
vzhledem k vyššímu zvýšení ceny vody vloni by letošní nárůst by neměl být tak velký. Určitě se ho dotkne 
zvýšení DPH z 5 na 9 %. 
 

 

 
                                                                                                                                           Ve Strašicích 21.11.2007  
 
                                              VYHLÁŠENÍ  ŘÍZENÍ                                              VYHLÁŠENÍ  ŘÍZENÍ                                              VYHLÁŠENÍ  ŘÍZENÍ                                              VYHLÁŠENÍ  ŘÍZENÍ    

 
OBEC STRAŠICE VYHLAŠUJE ŘÍZENÍ O POSKYTOVÁNÍ P ŘÍSPĚVKŮ Z ROZPOČTU OBCE     NA ROK 
2008 NA KULTURNÍ, SPORTOVNÍ A DALŠÍ AKCE ZÁJMOVÝCH ORGA NIZACÍ 
 
Podmínky:  
 
a) Řízení se vyhlašuje v souladu s Pravidly pro poskytování příspěvků veřejné finanční podpory, schválenými 
Radou obce na jednání dne 13.12.2006 usnesením č. 004/12/06 - IV.3. Účastníci řízení jsou povinni seznámit se s 
těmito Pravidly a důsledně se jimi řídit.  
 
b) Znění Pravidel je k dispozici na obecním úřadu - sekretariát starosty a je též zveřejněno na webových 
stránkách obce. 
 
c) Termín pro podávání žádostí o poskytnutí příspěvku na rok 2008 se stanovuje do 29.2.2008. Výjimku z tohoto 
termínu může udělit starosta obce. Do tohoto termínu je nutné doručit žádost písemně do podatelny obecního 
úřadu ve Strašicích. 
 
d) Na základě žádosti bude sepsána s žadatelem smlouva o poskytnutí veřejné finanční podpory obce Strašice 
 
e) Okruh použití prostředků veřejné finanční podpory dle Pravidel: 
-  svoji činnost – především na akce pořádané pro širokou veřejnost s  
   převážnou účastí mládeže 
-  věcné ceny pro danou akci  
-  zajištění existence zájmové organizace (částečný příspěvek na nájem,  
   spotřebu energií, registrační a jiné poplatky) 
                                                                                                                        Jiří Hahner, starosta obce 
 
Schváleno Usnesením RO č. 026/11/07 -  2. ze dne 21.11.2007 
 
 
 

 
 



 
 
Vyhodnocení – informační zpráva za měsíc leden 2008 
Za měsíc leden řešila OPS tyto přestupky : 
Doprava    - 19x přestupek – řešeno v BŘ 
                      6x – předvolání 
                      5x – přestupek – oznámení spr.orgánu –odbor dopravy 
                      1x – přestupek – oznámení spr.orgánu- přestupk.komise 
Veřejný pořádek – 1x – černá skládka – 1x – pokuta 
Občanské soužití – 2x 
Proti majetku  – 3x – oznámení PČR – TČ (trestný čin) 
Porušení obecně závazné vyhlášky č.7 -2x –řešeno v BŘ 
Řešení stížnosti od občanů: 4x 
 
Vážení občané, 
  za měsíc leden se obecní policie opět zaměřovala na veřejný pořádek v obci a situací v dopravě. 
V prosinci jsem Vás informoval o dvou černých skládkách, které byly zjištěny a pachatelé již byly vyřešeny 
dle přestupkového zákona pokutou. Pro tyto přestupce to bylo ponaučení. 
 
Veřejný pořádek: 
 Pokud se jedná o pořádek v obci mohu konstatovat, že jsou místa v části obce Huť, Kout a Dvůr, která jsou 
z části udržovaná, ale jsou i místa jako sídliště –Pošta, sídliště za OÚ, staré vojenské sídliště, sídliště 
Gumídkov, prostory okolo obchodního domu, pošty, školy a autobusových zastávek, která nemají s pěkným  
vzhledem obce nic společného.Lidé po sobě neuklízí odpadky do popelnic,  či sběrných nádob na tříděný 
odpad tak jak mají a stává se, že nechají odpad v igelitovém pytli   u popelnic, který nezaváží a větrem tento 
odpad je rozfoukáván po okolí na plochy veřejné zeleně a působí to dojem, že žijeme na smetišti                     
a  ne v civilizované obci. 
 V odpadech je biologický odpad, kterým živíme kočky, potkany a myši, kteří roznáší různé nemoci. 
Zamyslete se, prosím, nad tímto problémem všichni a hlavně, když posíláte svá malá dítka odnést odpadkový 
koš do kontejnerů, ty totiž nemůžou svým vzrůstem dosáhnout na otevření dvířek a nechají odpad na zemi.V 
prostorech veřejného prostranství jsou odpadové koše  a proto nebuďte tak lhostejní  a uklízejte po sobě. 
 

                              
 
     Sídliště Gumídkov                                                                       Staré voj.sídliště u PDA 
 
Dalším problémem v naší obci je konzumace alkoholu na veřejných prostranství, před veřejnými objekty a 
tím související vzbuzování veřejného pohoršení (opilství, rvačky,ublížení na zdraví,atd.). Tento nešvar 
budeme muset řešit obecně závaznou vyhláškou a naší prevencí. 
 
 



Majetková trestná činnost: 
 Od 25.1 máme rozpracovanou majetkovou trestnou činnost a to krádež 16 železných krytů na šachty, 4x 
poklopy na kanalizace, 2x dvířka na elektrické rozvaděče pocházející z objektů kasáren, kde tak škoda 
vznikla na majetku obce.Pachatelé si neuvědomují, že tímto ohrožují lidi, kteří mohou spadnout do těchto 
šachet        a nemusí jím taky někdo v dostatečné chvíli pomoci k záchraně života.Vidí jenom vidinu peněz 
za tento železný materiál.Nejhorší na tom je, že pachatelé jsou osoby mladistvé, kteří zřejmě nechodí do 
školy             a vydělávají si peníze trestnou činností.Tuto trestnou činnost řešíme ve spolupráci s PČR a je 
už jen otázka několika dní, kdy budeme vědět, zda tyto pachatelé nemají souvislost s předešlou trestnou 
činností.Myslím si, že se jejich rodiče budou divit, jak ten náš kluk to mohl jenom udělat. 

                                
Kanalizační šachty                                                              Železné kryty 
   
Vandalství   
 21.1.bylo zjištěno panem Mgr.Makajem zcizení bronzové desky u pomníku Mistra Jana Husa u hotelu Pošta 
zatím neznámým pachatelem.V současné době se řeší  tento trestný čin PČR. 

                                                                                                
Současný stav po zcizení                                                                           Před zcizením                                                                                        
 
Dopravní činnost : 
 Od 23.1. od 17.00 hod.byly nainstalovány kamery na OÚ k zamezení páchání trestné činnosti a to 
monitorováním veřejného objektů před OÚ, autobusových zastávek, křižovatky a následné zjištění pachatelů 
trestné činnosti. 
 Dále instalace radaru na měření rychlosti s kamerou, která snímá (fotografuje) přestupce s motorovými 
vozidly, která překročují nejvyšší dovolenou rychlost v obci nad 50km/hod. 
 Pokud pojedete s vozidlem rychlostí 53km/hod.a více začne na vás blikat tato překročená rychlost tak, aby 
jste snížili rychlost a automaticky radar fotí vozidlo s SPZ a obličej. Zařízení s modemem ukládají data do 
počítače a  můžeme vyhodnocovat přestupce. 
 Pro tzv.závodníky (čili nevěřící Tomáše), kteří na webu radí ostatním, jak je možné obejít přestupek za 
překročení rychlosti –kouzelná slůvka –( osoba blízká), radím-Neraď, když nemáš pravdu. Fotografie 
obličeje, tedy přestupce je prokazatelná a při dalším správním řízení na odboru dopravy, vám bude uložena 
sankce a to pokuta 4000 Kč. 
 Při vyhodnocování překročení rychlosti,budeme u přestupců zasílat předvolání k podání vysvětlení k řešení 
přestupků.Radar snímá i vozidla jedoucí od OÚ směrem k Libuši. 
 Z vyhodnocování bylo zjištěno, že za pár dnů od instalace radaru jsou řidiči obezřetní, mají respekt, dodržují 
rychlost v obci (konkrétně v úseku měřené rychlosti),ale již několik přestupců jsme řešili pokutou.Pro ty 
přestupce, kteří budou překračovat povolenou rychlost i mimo měřené úseky a nebudou se 
podřizovat zákonu o provozu na pozemních komunikací, budeme  provádět měření mobilním radarem 
(fotopuškou). 



 Dále se musím se zmínit i o oblasti parkování osobních motorových  vozidel v obci. V tomto roce se budou 
budovat parkoviště pro parkování osobních motorových vozidel a to u sídliště –Pošta, sídliště za OÚ a staré 
vojenské sídliště.Současný stav parkovišť nevyhovuje kapacitě odpovídající množství osobních motorových 
vozidel (prům.- 1.5-vozidla na rodinu).Neustále řešíme přestupce, kteří parkují s vozidlem na plochách 
veřejné zeleně.Koly vytváří koleje v bahně a zeleň se neustále ničí.Pokud přestupci nemají možnost parkovat 
před domem s tím, že je plno a nemůže již jinak zaparkovat, řeší to nejjednodušším pro něho snadným 
způsobem a to na zeleni.Konkrétně na starém vojenském sídlišti je parkoviště denně v denních i nočních 
hodinách kapacitně nevyužito -denní sledování- možnost parkování dalších 25 vozidel.Ovšem, proč budu 
chodit z parkoviště k bytu tak daleko, když mám auto od domu 5 kroků.Tedy je to pohodlnost a línost. Toho, 
kdo bude stát s autem na zeleni budeme postihovat dle přestupkového zákona.Dále, pokud vozidla budou 
parkovat u domu, musí zůstat mezi vozidlem a komunikací 3 m vůči průjezdnosti dalších vozidel a nestát 
před vchodovými dveřmi z důvodu přístupové cesty RZP (rychlé záchranné pomoci), hasičů a atd.-týká se to 
starého voj.sídliště. Hodnotím dobrý stav parkování vozidel, který je na sídlišti Gumídkov, kde si jíž občané 
uvědomili, na kterém místě mají parkovat (vyjímky přestupců se najdou). 
 Parkování v sídlišti za OÚ se také zlepšilo a to, že se řidiči naučili parkovat na parkovištích, kde je značkou 
povolené jak kolmé stání, tak podélné stání a využití je skoro na 100% v nočních hodinách, ale parkování na 
zeleni se porušuje.  
 Nejhorší stav parkování je v sídlišti-Pošta, kde kapacita parkování je malá a vozidla stojí jak na zeleni,tak i 
v zákazu stání.Beru to v nočních hodinách,ale přes den, kdy na parkovištích zůstane spousta míst jsou 
přestupci, kteří dál stojí u značky zákaz stání a jinak je to nevzrušuje.Tak tyto přestupce budeme také řešit 
dle přestupkového zákona. 
 
Zastavování vozidel na návsi před poštou je další problém.Pokud tedy někdo zastaví před poštou na 
vyřizování si záležitostí,musí zastavit co nejblíže k okraji vozovky a to na dobu nezbytně nutnou a ne, že si 
dojde kromě pošty ještě nakoupit do obchodu atd.Při zastavení tedy musí zůstat z každé strany nejméně 3 m 
–to je tedy 6m.Nemůže se stát, že další řidič zastaví z protější strany a jde od vozidla pryč.Nezůstane tedy 
6m potom se dopouští přestupku.Další vozidla mají při průjezdu ztížené podmínky a provoz je nepřehledný a 
nebezpečný.Opět je to pohodlnost řidičů, proč nezastavit blíže k poště.Aby se řidiči nestali přestupci za 
porušování pravidel silničního provozu, využívejte prostorů při zastavování a stání vozidel na ploše 
návsi.Pozor však na to,aby řidiči neparkovali na vjezdech do domu fyzických a právnických osob a vjezdů či 
výjezdů na místní komunikaci. 
Parkování nákladních vozidel v obci  a jejich přestupky budu řešit v příštím čísle. 
 
OZV 
Plnění obecně závazné vyhlášky o pohybu psů hospodářských zvířat č.7/2007. 
Od účinnosti této vyhlášky byly do současné doby řešeny 2 přestupci, kterým byly odchyceny volně 
pobíhající psi a řešeni dle přestupkového zákona. 
Ve starém voj. sídlišti,u školy a Huťi jsou však pozorováni tito čtvernozí kamarádi-viz foto. 
 

                                     
 
Žádáme majitele těchto psů,aby si zabezpečili takto volné pobíhaní psů ve svém zájmu. 
 
Zpracovávání vyhodnocení OPS provádíme každý měsíc a to nejpozději do 27.dne v měsíci. 
 
                                                                                                                           Velitel OPS Ing.Frajt Luboš 



Jak dál v opravě kostela v roce 2008. 
 
   Měl by to být poslední rok opravy vnějšího pláště kostela svatého Vavřince ve Strašicích. Poslední měl být 
už ten loňský 2007 a nebyl. Pro ty, kteří se k informacím o opravě dostanou jen občasně, bych rád 
připomenul důvody zpoždění opravy. Byla to změna pravidel spolufinancování ze strany Úřadu Plzeňského 
kraje pro rok 2007. Zatím co ještě v roce 2006 stačilo majiteli památky se spolupodílet na financování 
opravy několika desítkami procent z celkové částky, pro rok 2007 bylo nutno aby k 28.2.2007 měl majitel 
nemovitosti t.j farnost Rokycany celou částku na svém účtu. Přičemž v žádosti o dotaci bylo výslovně 
uvedeno, že za vlastní peníze není možno použít na příklad obdržené peníze od obecního úřadu. Pravdivost  
údajů bylo nutno stvrdit podpisem a v případě nepravdivých informací bylo možno při následné kontrole 
dotaci zpětně odejmout a žadateli vyměřit ještě pokutu. Byla tu uplatněna stejná pravidla za jakých se obdrží 
dotace z EÚ při udělování částek v řádů milionů a miliard. Už z toho je zřejmá absurdita podmínek vůči 
„neziskové organizaci“ jakou je katolická církev. Proto bylo v roce 2007 provedeno pouze odvodnění 
obvodu kostela, akce v hodnotě 153 000,- Kč, kterou bylo nutno stejně zajistit, aby vlhkost stoupající ze 
základu nepoškodila v mrazech omítku. Uvedená částka bude uhrazena společně s OU Strašice  35 000 

korun, Plzeňské biskupství 30 000 korun          a zbytek 
uhradí Občanské sdružení Sv. Vavřinec z daru občanů bez 
ohledu na vyznání. Díky těm mnohým se podařilo 
zbývajících 88 000 shromáždit.  
   Budoucnost oprav v roce 2008 záleží na mnoha faktorech. 
Budou či nebudou platit pro tento rok stejné podmínky ze 
strany Úřadu Plzeňského kraje. Jestliže ne, bude to lepší, 
protože potom naděje na dotaci existuje. Zdá se, že poslední 
vývoj naznačuje vstřícnější postoj ze strany Krajského 
úřadu. Jestliže by se ukázalo, že ta vstřícnost není , pak tíha 
financování zůstává z velké části na bedrech Obecního 
úřadu a Občanského sdružení. Samozřejmě první koho 
budeme       o vývoji informovat je Obecní úřad. Jen pro 
dokreslení, díky ročnímu zpoždění stoupla cena poslední 
etapy na materiálu    a práci o cca 100 000 a díky 
zvýšenému DPH o dalších 40 000 korun. Tím se současná 
částka za opravu věže vyšplhala na 850 000,- Kč  plus DPH. 
A to nemluvím o možných více nákladech, které se vždy 
vynoří jako kostlivci za skříně. Škoda mohli jsme mít 
všichni již po starostech. 
    Všem kteří se jakoukoliv finanční částkou či jinou 
aktivitou, nejen v loňském roce podíleli na financování 
oprav kostela děkuji a do roku 2008 jim všem přeji mnoho 

zdraví   a spokojenosti. A prosím nezapomeňte je třeba věci dodělávat.  
 
 
                                                                                                                                              Ing.Jiřička Václav 
 
 

                     TJ Spartak Strašice oddíl kopané  
nabízí pronájem klubovny na hřišti TJ Spartak za účelem provozování 
pohostinské činnosti. 
Zájemci předloží podnikatelský záměr písemně do 15.února k rukám  
Jiřího Cafourka Strašice 407/II, tel: 723 933 189 nebo Josefa Štycha Strašice 
329/II, tel: 602 343 672. 
                                                      Na spolupráci se těší Spartak Strašice 
 



INFORMACE   OBECNÍHO ÚŘADU  STRAŠICE 
 

Obecně závazná vyhláška č. 7/2007  
„o pohybu psů a hospodářského zvířectva na veřejných prostranstvích a k  zabezpečení místních 

záležitostí veřejného pořádku“ 
 
Zastupitelstvo obce Strašice zrušilo na svém zasedání 
v prosinci 2007 starou obecně závaznou vyhlášku č. 2/2004 a 
nahradilo ji novým textem, ze kterého vyplývají pro majitele 
hospodářských zvířat a zejména psů některé další povinnosti. 
Vyhláška reaguje na vznik Obecní policie, která zde v době 
schvalování první vyhlášky nebyla, má oprávnění hned za 
přestupky proti této vyhlášce vybrat pokutu bez zahajování 
nějakého přestupkového řízení.  Tato problematika se týká 
všech hospodářských zvířat, nicméně hlavním popudem pro tuto 
vyhlášku jsou psi. Stále dochází ke  značně medializovaným 
případům poškození lidského zdraví při napadení psem. 

Z těchto důvodů dochází často k tlaku na obecní zastupitelstva, aby 
přijímala obecně závazné vyhlášky, upravující nebo omezující chov 
psů, případně jejich pohyb po veřejných prostranstvích obcí. 
Protože se tyto vyhlášky týkají živých zvířat, mohou jimi být 
porušena ustanovení zákona č. 246/1992 Sb., na ochranu zvířat proti 
týrání, ve znění pozdějších předpisů. Vyhlášky tedy musí najít 
kompromis mezi požadavky občanů, kteří žádná zvířata nechovají a 
mezi potenciálními zkraty a škodami způsobenými zvířaty ostatním 
lidem a zvířatům. Je nutné si uvědomit, že to dnes mohou být 
jakákoli zvířata.  

Obec Strašice se tedy rozhodla omezit volný pohyb zvířat na veřejných prostranstvích, které vyhláška 
definuje. Nejde o to, že by tam zvířata vůbec nesměla, ale musejí být pod přímým dozorem majitele a ten 
musí zajistit, že nedělají škody, neznečišťují je a neohrožují zde lidi, jiná zvířata a provoz. Veřejná 
prostranství vyhláška přímo vyjmenovává v čl. 2:  

  Pro účely této obecně závazné vyhlášky se rozumí veřejným prostranstvím obce: 
- okresní komunikace, místní komunikace a veřejně přístupné účelové komunikace 
- náves 
- chodníky 
- veřejná prostranství přilehlá k bytovým domům, rodinným domům a dalším budovám (rozumí se všechny 

místní komunikace, plocha u bývalého Kulturáku, plochy kolem školy, hřiště Spartaku atd.) 
- veřejná zeleň (rozumí se např. trávníky mezi bytovkami, na hřbitově atd.)  
- prostory mezi objekty v areálu bývalých kasáren 
Jako veřejné prostranství nejsou definována pole a louky kolem Strašic, zatím i hřiště bývalé Dukly, areál 
kynologického klubu. Z pohledu chovatele psa se domnívám, že vytýčit někde plochu pro venčení 30x30 
nebo i 100x100 m je nesmysl a nikdy nikdo nedonutí psa aby tuto plochu, pokud není oplocena dodržoval a 
uváděl svého vlastníka do nebezpečí, že bude pokutován, protože pes prostě počítat a měřit neumí a z této 
plochy se vzdálí. Co se vůbec nesmí dělat a bude bez milosti pokutováno určuje čl. 3: 
 Činnostmi, které by mohly narušit veřejný pořádek v obci nebo být v rozporu s dobrými mravy a 
ochranou zdraví, jsou: 
a) ponechání psů a hospodářských zvířat bez dozoru na veřejném prostranství 
b) vstupování se psy a jinými zvířaty nebo jejich vpouštění na dětská hřiště, pískoviště, sportovní areály a 

hřbitov 
c) poštvání psa proti jinému psu, zvířeti nebo osobě 
Jaké mají majitelé zvířat povinnosti popisuje článek 5 a pokud to majitel nebude dodržovat, bude rovněž 
dostávat pokuty: 
1.Chovatelé jsou povinni při chovu zvířat dbát na ochranu zdraví a bezpečnost lidí i dalších zvířat. Psa musí 
vodit na veřejném prostranství vždy na vodítku a pokud si to vyžádá situace /například při nutném a časově 

 

 



omezeném odložení psa bez dozoru majitele/, opatřit psa náhubkem. Služební psi, velká plemena a bojová 
plemena nesmí být doprovázeny osobami mladšími 15 let. 
2.  O chovaná zvířata musí být pečováno tak, aby jejich chov nenarušoval občanské soužití, jakož i negativně 
neovlivňoval životní prostředí v obci. 
3.Chovatel je povinen učinit taková opatření, aby zabránil jím chovaným zvířatům vnikat na cizí pozemky. 
Vypouštění zvířat na veřejná prostranství a volné pobíhání zvířat po veřejných prostranstvích bez doprovodu 
odpovědné osoby je zakázáno. 
  
Co se naopak na veřejném prostranství smí vyjmenovává čl. 4. Tento článek však nezbavuje vlastníka zvířete 
zodpovědnosti za škody, pokud je nějaká způsobena. 

1. Na veřejném prostranství: 

    a) se mohou psi pohybovat pouze v doprovodu svého 
majitele nebo jím pověřené osoby. Chování psů musí být 
usměrňováno odpovědnou osobou tak, aby neohrožovalo 
životy a zdraví občanů, majetek nebo životní prostředí. 
Odpovědná osoba odpovídá za to, že v případě znečištění 
veřejného prostranství toto uvede bez zbytečného odkladu na 
vlastní náklady do původního stavu, 
    b) je pohyb všech dalších zvířat, s výjimkou pastvy 
hospodářských zvířat na ohrazených pastvinách a loukách, 
možný jen po dobu nezbytně nutnou pod dozorem 
odpovědné osoby tak, aby bylo zabráněno vzniku škod na 
životech a zdraví občanů, majetku nebo životním prostředí. 
Veřejné prostranství znečištěné nebo poškozené zvířaty 
jejich majitel nebo jím pověřená odpovědná osoba uvede na 
vlastní náklady bez zbytečného odkladu do původního 
stavu. Povinnosti podle tohoto odstavce se nevztahují na 
chovatele poštovních, užitkových a okrasných holubů. 
Na zastupitelstvu vznikla diskuse jací psi jsou nebezpeční a jací ne. Jaký pes je velký a jaký ještě ne. Při 
pozdějším řešení přestupků by tyto definice byly zřejmě předmětem sporů, proto vyhláška žádné psy 
neomezuje a plně přenáší zodpovědnost za chování psa na jeho majitele. Každý majitel psa si musí být 
vědom toho, že za svého psa (ale i jakékoli další zvíře), který způsobí škodu bude prostě platit pokutu. 
Potvrzují to i názory odborníků. Dovolím si citovat z časopisu Veřejná správa z roku 2002  - autor MVDr. 
Jan Šimr, místopředseda ÚKOZ a předseda výboru pro ochranu zvířat v zájmových chovech: 

Několik aspektů, které se k této problematice vážou:  

1.Upozorňujeme, že omezování chovu tzv. “bojových plemen” psů nemá v našem právním řádu oporu 
v žádné právní normě a nelze tedy občany v tomto směru jakkoli omezovat. 

2.Nedoporučujeme kategorizovat psy podle váhy, kohoutkové výšky nebo plemene. Důvodem je obtížná 
situace kontrolních orgánů v terénu, kde lze jen těžko vážit nebo měřit psa. V souvislosti s váhovým 
omezením by mohlo dojít i k týrání zvířat omezováním potravy. Existence značného množství kříženců, u 
kterých mnohdy nelze zjistit plemenný původ, je důvodem, proč není účelné dělit psy ani podle plemen. 

3.Omezení pohybu psů povinným používáním vodítka na veřejných prostranstvích považujeme zejména ve 
velkých městech za užitečné, nejen z hlediska nechovatelské veřejnosti, ale i z hlediska psů. Ubude 
autoúrazů, zmenší se počet zaběhnutých psů, o které se musí postarat útulky, ubude vzájemných konfliktů 
mezi zvířaty, které končí zraněním, a sníží se počet nechtěně nakrytých fen.   (konec citátu) 

 

Obecní policie ve Strašicích byla vybavena zařízeními na odchyt zvířat a na pozemku u hasičárny byla 
instalována klec pro odchycená zvířata, zejména psy. O odchytu zvířat pojednává článek 6 naší OZV: 

 



1.Nález toulavého nebo podezřelého zvířete je nutno bez odkladu hlásit Obecní policii Strašice na telefonní 
číslo 156  nebo Obecnímu úřadu. Zvířata volně pobíhající v zastavěné části obce nebo volně pobíhající bez 
dozoru mimo zastavěnou část obce budou odchycena a umístěna v zařízení obce po dobu 24 hodin. 
2.Pokud nebudou zvířata umístěná v zařízení obce majitelem vyzvednuta do 24 hodin, budou předána 
k odbornému veterinárnímu vyšetření a umístění do útulku zvířat v Rokycanech nebo v Plzni. 
3.Zvíře umístěné v útulku bude se souhlasem veterinárního lékaře vydáno jeho majiteli, který je povinen 
uhradit náklady vynaložené na odchyt a nezbytnou péči o zvíře. 
Samozřejmě, že obec Strašice nebude nikomu  krmit a vychovávat psa. Každý, jehož pes se v kleci ocitne, 
bude jednak platit pokutu a jednak platit náklady spojené s jeho krmením a ochranou. Každý občan má právo 
a lze dokonce říci že i povinnost nahlásit, že zjistil, že se po obci potlouká nějaké zvíře, které může být 
potenciálně nebezpečné lidem a jiným zvířatům, může ohrozit provoz na komunikacích a nebo znečišťuje 
veřejná prostranství. Vyhláška v článku 7  uložila obecní policii kontrolní povinnost nad dodržováním 
ustanovení této vyhlášky. Pokud tedy kdokoli zjistí, že se po obci pohybuje nějaké zvíře, nechť hned volá 
obecní policii  (telefonní číslo 156 se teprve zavádí, ale lze volat na pevnou linku nebo na služební mobil 
velitele OPS, nebo osobně to ohlásit a nebo poslat mailovou zprávu  
Tel.: 371 585 731,724 188 102 
Adresa: Obecní policie Strašice č.40 
Email a www: obecni. policie@strasice.eu;   
Znění článku 7:  
1.Kontrolu nad dodržováním této obecně závazné vyhlášky provádí Obecní úřad a Obecní  
Policie Strašice. 
2.Každý je oprávněn upozornit na porušování ustanovení této obecně závazné vyhlášky  
Obecní úřad nebo Obecní policii Strašice a požadovat zajištění nápravy. 
 
V závěrečných ustanoveních se odkazuje na předpis, podle kterého bude obecní policie udělovat pokuty za 
porušení této vyhlášky, stanovila výjimky z této vyhlášky a určila, od kdy platí. Zrušila rovněž starou 
vyhlášku z roku 2004.  
 
1.Porušení této obecně závazné vyhlášky se postihuje podle platných právních předpisů - §  
46, odst. 1-3, zákona č. 200/1990 Sb., o přestupcích, ve znění pozdějších předpisů a může být uložena pokuta 
do výše 30 000,- Kč a § 58, zákona č. 128/2000 Sb., o obcích. 
2.Ustanovení této obecně závazné vyhlášky se nevztahují na majitele vodicích psů, kteří  
jsou v daném okamžiku doprovodem osob nevidomých nebo jinak tělesně postižených a na majitele 
služebních psů Policie ČR v případě služebního nasazení. 
3.Zrušuje se vyhláška Obce Strašice č. 2/2004, o pohybu psů a hospodářského zvířectva na  
veřejných prostranstvích k zabezpečení místních záležitostí veřejného pořádku. 
4.Tato obecně závazná vyhláška nabývá účinnosti patnáctým dnem po dni vyhlášení. 
 
Předpokládám, že ustanoveními této vyhlášky dojde ke zlepšení situace 
zejména v bytovkách. Věřím, že rozumní lidé pochopí, že volné 
pobíhání psů a neuklízení exkrementů po nich na trávnících 
v sídlištích není normální rozumné chování. Chovatelé psů již 
dostávají od obce za své poplatky plastové sáčky na exkrementy a není 
tedy nutné, abychom poslouchali stížnosti lidí, že „něco“ 
rozšlapali. Musím se ještě omluvit lidem, kterým jsme už vloni slíbili 
instalování odpadkových nádob na psí exkrementy. Měli jsme dobrou 
vůli a oslovili jsme firmu, která zde osazovala dopravní značky, ale 
nenašli jsme jednak příliš pochopení pro tuto práci a jednak firma 
nastoupila pozdě a její práce se protáhla až do mrazů, takže koše 
budeme muset začít osazovat až v jarních měsících tohoto roku 
      
Ing. František Nerad                                   Ve Strašicích 19.1.2008 
místostarosta 
 
 

 



Krajská veterinární správa pro Plzeňský kraj 
Č.j.: VET/51/2008                                                                                       V Plzni dne: 09.01.2008 
 
Věc:    ZDRAVOTNÍ  ZKOUŠKY 

- preventivní a diagnostické úkony u hospodářských zvířat 
 
Určeno: chovatelé hospodářských zvířat 
_________________________________________________________________________ 
1) Rozsah povinných preventivních a diagnostických úkonů k předcházení vzniku a šíření 

nákaz zvířat a nemocí přenosných ze zvířat na člověka pro rok 2008 určuje „Metodika 
kontroly zdraví zvířat a nařízené vakcinace“ vydaná Ministerstvem zemědělství  pod č.j.: 
41433/2007-11000 ze dne 07.11.2007. Uveřejněna je ve Věstníku MZe, částka 2, listopad 
2007. 

 
2)  Ministerstvo zemědělství ČR v souladu s § 5, odst. 1, písm. a) a § 44, odst. 1, písm.  
     d) zákona   č. 166/1999 Sb. v   platném  znění   (veterinární zákon)   stanovilo   tyto    
     termíny pro provedení zdravotních zkoušek v roce 2008: 
   

a) zdravotní zkoušky musí být provedeny do jednoho roku od předchozího provedení 
v roce 2007 a výsledek zkoušek, vyšetření a úkonů musí být předložen příslušnému 
inspektorátu KVS pro Plzeňský kraj do jednoho měsíce od provedení. 
Doporučuje se provést tyto zkoušky do 30.06.2008. 
 

b) V případě, že provedení zdravotní zkoušky nebylo v roce 2007 požadováno je termín 
pro předložení výsledků zkoušek, vyšetření a úkonů do 31.10.2008. 

 
3)   Provedení    zdravotních    zkoušek    si   každý   chovatel   zajistí   u   soukromého  
      veterinárního lékaře. 
                                                                                                                 MVDr. Richard  B í l ý  v.r. 
                                                                                                              ředitel KVS pro Plzeňský kraj 
Místní knihovna nabízí: 
 V Místní knihovně si můžete zakoupit celou řadu knih, pohlednic a DVD, které potěší 
každého. 

 
Obrazová publikace „Zbirožsko“ přibližuje na 311 stranách vyčerpávajícím 
způsobem staré snímky bývalého soudního okresu Zbiroh. Můžeme zde najít zašlou 
krásu obcí Strašice, Cheznovice, Dobřív…atd. Knihovní cena je 375 Kč. Běžná cena 
495 Kč. 
V Místní knihově je možno dále zakoupit  publikaci „Rokycansko na starých 
pohlednicích“ a „ Příbramsko na starých pohlednicích“ za velmi výhodnou cenu. 
 

„Kterak železo z moře do Rokycan přišlo“ je nový název knihy RNDr. Langa. 
Poutavé vyprávění o horách železných a jejich rudách v Klabavě Ejpovicích, ale i 
nejen o nich, nadchne každého zájemce o regionální historii.. Kniha je psána 
záživným slohem a přibližuje nám dávné procesy vzniku železných rud i velmi 
nedávnou minulost jejich těžby. Autor je znám, že relativně nepřitažlivé téma 
dokáže podat poutavě a čtenář se neocitá zavalen odbornými pojmy, nýbrž je 
potěšen celou řadou nových poznatků. 
Důkazem tohoto  tvrzení je i první kniha „ Sága černého zlata pod Brdy“, která 
byla záhy po svém vydání beznadějně rozebrána.Cena knihy „Kterak železo z moře 
do Rokycan přišlo“ je 290 Kč. 



Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče Strašice 
 
Okresní kolo v košíkové - chlapci 
    V úterý 8.1.2008 se zúčastnili chlapci 7. až 9. tříd naší školy okresního kola v košíkové. Tento turnaj se 
konal v Rokycanech. Vzhledem k tomu, že bylo přihlášeno 8 základních škol, byly zápasy odehrány                
v tělocvičně Gymnázia a v tělocvičně Základní školy v Čechově ulici. Naši školu reprezentovali tito žáci: 
Eduard Hubl, Ondřej Hasman, Jiří Florián, Vít Šlechta, Jakub Volák, Jakub Sládek, Lukáš Kraus, Radek 
Vacek, Milan Giňa a Hoang Duong Kim. Naše škola se zúčastnila této soutěže poprvé a o to větší  úspěch  
pro nás bylo konečné 3. místo. Všichni žáci zaslouží pochvalu za vzornou reprezentaci školy. Toto umístění 
by mohlo být dobrým příslibem do budoucna. Ukázali jsme, že se můžeme poměřovat s nejlepšími školami 
okresu Rokycany. 
                                              Učitel Tv Tomáš Zeithaml 
 

 
 
 

Naši bronzoví medailisté: sedící zleva Lukáš Kraus, Jakub Sládek, Ondřej Hasman, Jiří Florian, Milan Giňa, 
stojící zleva Hoang Duong Kim, Radek Vacek, Vít Šlechta, Jakub Volák, Eduard Hubl.  
 
 
Okresní kolo v košíkové dívek 
Dne 9. ledna 2008 se vybraná děvčata ze 7. – 9. tříd naší školy v doprovodu paní učitelky P. Hrazdilové 
zúčastnila okresního kola sportovní soutěže v košíkové. Soutěž probíhala v tělocvičně Gymnázia 
v Rokycanech. 
První zápas jsme hrály proti ZŠ Čechova ul. A první polovinu jsme absolutně prohrály, mně se zdá, že jsme 
Čechovku trochu podcenily. Druhou polovinu jsme se snažily ze všech sil, ale na vítězství to nestačilo. 
Prohrály jsme o 6 bodů. Druhý zápas jsme se moc a moc snažily a podařilo se nám vyhrát. Třetí zápas jsme 
hrály o 5. místo  a vyhrály jsme. Paní učitelka Hrazdilová náš výkon pochválila. 
Okresní soutěž vyhrála ZŠ Čechova ul., druhá skončila děvčata z gymplu a pro naši školu jsme vybojovaly     
5. místo. Myslím si, že jsme podaly dobrý výkon, snažily jsme se, na této soutěži jsme byly poprvé a věřím, 
že příští rok bude naše umístění v rámci okresu ještě lepší. 
Naši školu reprezentovala tato děvčata: Daniela Tovarová, Vendula Giňová, Michaela Fischerová, Lenka 
Taušová  (všechna ze 7.A), Kamila Žováková (8.B), Veronika Kellerová, Karolína Šťastná, Silvie Loskotová 
(všechna z 9.B), Anna Filáková, Erika Koppová (obě 9.A). 
 
                                Kamila Žováková, 
8.B 



 
Školní kolo olympiády v německém jazyce 
V pátek 25. 1. se na naší škole uskutečnilo školní kolo olympiády v německém jazyce v kategorii 8. a 9. tříd. 
Zúčastnilo se jí celkem 6 žáků: Monika Čermáková, Anna Filáková z 9. A a Monika Mitterbachová, Jiří 
Kratochvíl, Matěj Novák a Radek Vacek z třídy 9. B. Žáci odpovídali na základě poslechu na připravené 
otázky. Nejúspěšnějším řešitelem a tím pádem i vítězem se stal Radek Vacek, který postupuje do okresního 
kola, které se uskuteční 6. 2. v DDM v Rokycanech. Spolu s ním se účastní v kategorii do 7. tříd Lenka 
Taušová z třídy 7. A, která byla vybrána na základě svého prospěchu a doporučení celé třídy. Přejeme jim 
hodně štěstí v okresním kole. 
 
                                         Učitel Nj Michal 
Vavřina 
 
Moje první vysvědčení 
Blíží se konec ledna a s tím souvisí pro děti školou povinné významná událost – vysvědčení! Jak prožívají 
tento okamžik naši prvňáčci, pro něž bude toto vysvědčení prvním v jejich školní kariéře, se snažily zachytit 
ve své anketě žákyně osmé třídy. 
Anketní otázka zněla: „Jak se těšíte na svoje první vysvědčení?“ A zde Vám nabízíme, vážení čtenáři, 
několik odpovědí našich prvňáčků: 
1.A – třídní učitelka Mgr. I. Mitterbachová 
Adélka Stenzelová: „Těším se hodně. Za vysvědčení chci plyšovou kočku. Ve škole se mi líbí, ale sundala 
bych ty ošklivé sněhuláky  z okna. Paní učitelka je hodná a zlobí se jenom, když zlobí Jára.“ 
Lucka Boulová: „ Na vysvědčení se těším. Ve škole je hezky, líbí se mi tady. Zrušila bych ale čertíky za 
zlobení. Na vysvědčení budu mít jedničky a jako odměnu bych chtěla koťátko.“ 
Vlastík Pospíšil: „ Těším se, ve škole se mi taky líbí, máme moc hodnou paní učitelku. Za odměnu bych 
chtěl motorku.“ 
Jarda Mašek: „ Moc se netěším. Ve škole bych ubral jednu hodinu a chtěl bych delší přestávky. Budu mít 
dvojky a za odměnu bych chtěl čtyřkolku.“ 
Paní učitelka Mitterbachová: „Děti musím pochválit, dobře se s nimi pracuje vzhledem k jejich počtu, jsou to 
moje zlatíčka.“ 
1.B – třídní učitelka Mgr. P. Hrádková 
Dominika Feltová: „ Na vysvědčení se moc těším. Dostanu jenom pár dvojek a jako odměnu si přeji 
štěňátko. Do školy chodím ráda. Máme moc hodnou paní učitelku.“ 
Míša Zikmundová: „Ano, moc se těším, také bych si přála štěňátko a ve škole se mi hodně líbí. I ve třídě. 
Paní učitelka je moc hodná, ale kluci občas zlobí.“ 
Péťa Hrách: „Jo, těším se. Ve škole se mi líbí a paní učitelka je hodná. Budu mít hodně jedniček a za 
odměnu dostanu peníze.“ 
Milan Holzäpfl:  „Moc se mi ve škole nelíbí. Doma je to lepší. Za vysvědčení bych chtěl peníze.“ 
Paní učitelka Hrádková: „Učím velmi ráda. Začátky v první třídě jsou ale někdy dost těžké. Děti jsou ve třídě 
občas dost upovídané a musím je nejdříve zklidnit, abych mohla vůbec učit.“ 
 
                                 Anketu připravily: Kamila Žováková, Petra Stenzelová, 
8.B 
 
Zpráva výchovného poradce za 2. čtvrtletí školního roku 2007/2008 
V současné době se kompletují výstupní hodnocení žáků 9. tříd. Hodnocení budou přiložena při výdeji 
pololetního vysvědčení k přihlášce na SOU a SOŠ. 
K přijímacím pohovorům, které budou probíhat patrně 21.dubna 2008, se z naší školy chystá 38 žáků. Třem 
žákům, kteří z důvodu neprospěchu opakují, bude na písemnou žádost rodičů po zvážení situace paní 
ředitelkou školy eventuelně umožněno dokončit základní vzdělání v naší škole. 
Přihlášky na SOU a SOŠ vyplněné rodiči žáci odevzdají do 10.2.2008. Následně budou doplněny výchovnou 
poradkyní a dále předány ředitelce školy. Konec února je termínem jejich odeslání. 
K přijímacímu pohovoru na víceletá gymnázia se chystají někteří žáci z 5. tříd. 
14.1.2008 konala přijímací talentovou zkoušku na živnostenskou školu v Plzni obor návrhářství Sylva 
Levorová z 9.B, byla vyhodnocena jako nejlepší ze zúčastněných. 



 
V lednu navštívila naši školu speciál. psycholožka paní Sylva Janovcová. S výchovnou poradkyní 
projednávala integrované žáky. S dosavadní prací pedagogů v této oblasti neshledala žádné nesrovnalosti. 
K důkladnému prověření si odebrala individuální plány. Dále bylo projednáváno, do jaké míry se do 
vzdělávání integrovaných dětí zapojuje rodina. 
                             Mgr. N. Kahovcová, výchovná poradkyně v.z. 
 
Beseda s velitelem Obecní policie Strašice 
V měsíci lednu pokračovaly besedy s velitelem Obecní policie Strašice. 9. ledna navštívil Ing. L. Frajt třídu 
7.A. O čem s dětmi hovořil? 
„Jak se máme chovat na veřejnosti – neodhazovat papírky, neposedávat na zábradlí, chodit po chodníku, ne 
po trávě, používat přechody pro chodce, nechodit za školu, nebrat drogy, nešikanovat spolužáky slovně ani 
fyzicky, nechodit po večerech sami bez doprovodu dospělých, neničit obecní majetek, neznečišťovat okolí, 
neničit dopravní značky, nemalovat po autobusových zastávkách a podobně. Také jsme si zopakovali, jak má 
být vybavené jízdní kolo: musí mít přední a zadní světlo, na řídítkách musí být blikací světlo, odrazky na 
šlapkách a na kolech, brzdy musí být funkční, zvonek nesmí chybět. Neměli bychom zapomínat na 
ochrannou přilbu. Od 12ti let můžeme jezdit sami po silnici. Dále nám pan Frajt ukazoval své vybavení, 
které by měl mít každý obecní policista. Beseda byla poučná.“ 
                                 Veronika Šlechtová, Kristýna Ungrová, 7.A 
 
Poděkování 
Pan Ing. J. Krofta narýsoval dětem naší školy názornou pomůcku „Oběh Země okolo Slunce“, kterou může 
učitel využívat při hodinách zeměpisu. Touto cestou panu Ing. Kroftovi děkujeme.  
 
                                                                                                 Příspěvky sestavila Mgr. Zdeňka 
Drahokoupilová 
 
 
 
Základní škola Karla Vokáče Strašice 
338 45 Strašice 531 
 
Zápis dětí do 1.ročníku pro rok 2008/2009 
--------------------------------------- --------------- ------- 
Zápis dětí se uskuteční: 
 
v pátek 8.února 2008 od 12,00 do 17,00 hodin 
v sobotu 9.února 2008 od 10,00 do 12,00 hodin 
 
v Základní škole Karla Vokáče ve Strašicích. 
K zápisu se dostaví děti narozené od 1.9.2001 do 31.8.2002. 
Dále děti, kterým byla při loňském zápisu odložena školní docházka o jeden rok. 
Děti narozené po 1.9.2002 do 31.12.2002 se mohou také dostavit k zápisu, avšak o jejich přijetí do          
1. ročníku bude rozhodnuto na základě lékařského a psychologického vyšetření. 
 
K zápisu rodiče vezmou: rodný list dítěte 
 
Nebude-li dítě přihlášeno k zápisu ve shora uvedené době, vystavuje se rodič-pěstoun nebo občan, 
jemuž bylo dítě na základě soudního rozhodnutí svěřeno do výchovy, postihu podle zákona                      
o přestupcích v platném znění. 
 
                                                                                                                                              Mgr.Eva Válková 
                                                                                                                                              ředitelka školy 
 



------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

Kultura na Podbrdsku- pozvánka do Hořovic 

KLUB LABE HOŘOVICE 
Vísecké nám. 198, mob. 604 208 916 
www.mesto-horovice.cz/kul/labe.html,          

 e-mail: labe@mkchorovice.cz 

Únor 2008 
Změna programu vyhrazena! 

Music bar otevřen: úterý - sobota od 18.00 hodin. 
V době kulturních produkcí je bar otevřen pouze pro návštěvníky se vstupenkou. 

2. Sobota, od 21.00 hodin 
IN PUBLIC ILL – saxo punk Strašice, http://bandzone.cz/inpublicill 
EXPERIMENTÁLNÍ JATKA – skapunk Praha, www.experimen talnijatka.cz 
S.N.A.D. – punk Kladno, www.snadi.ic.cz 

15. Pátek, od 18.00 hodin, Minigalerie klubu Labe 
Vernisáž výstavy obrazů - Jiří LACINA ml. 
Výstava potrvá do 29.2.2008. 
Otevřeno denně kromě NE a PO od 18.00 hodin, po telefonické domluvě i v jinou hodinu. 

15. Pátek, od 21.00 hodin 
Filmový klub Labe uvádí:  
ML ČENÍ / Tystnaden / Švédsko 1963 
Třetí část z nezamýšlené filozoficko-náboženské trilogie světoznámého díla I. Bergmanna,  
který na postavách hlavních hrdinů odhaluje mravní slabiny, jejich posedlost až obsesi,  
protkanou žahavými projevy s typicky Bergmannovskou škálou herců. 

16. Sobota, od 21.00 hodin 
UŽ JSME DOMA 
Kultovní legenda české alternativní scény, posílená o trubku, po delší odmlce opět  
v klubu Labe. www.uzjsmedoma.com 

22. Pátek, od 20.00 hodin 
Divadlo na Vísce uvádí: TANEC NA KONCI LÉTA  
Repríza divadelního představení, plného irské hudby a irských tanců. Na motivy B. Friela  
upravila Slávka Hozová. Autorské právo tohoto díla zastupuje: DILIA, Krátkého 1, Praha 9. 
www.mesto-horovice.cz/kul/divadloviska.html 

23. Sobota, od 21.00 hodin 
LETY MIMO 
www.letymimo.cz 

MKC Ho řovice ve spolupráci se sbormistrem M. Sedláčkem – Výuka hudby vypisuje: 
KONKURS DO PĚVECKÉHO SBORU 
středa 26. března 2008, od 18.00 hodin, klub Labe 
Hledáme zpěvačky a zpěváky od 18 let všech hlasových kategorií, zvláště muže. 
Ke konkursu si prosím připravte libovolnou lidovou píseň a část libovolné populární písně. 

 
 



Kultura na Podbrdsku- pozvánka do Mirošova 
 
Mirošov se představuje na samostatném filmovém dokumentu 
   RNDr. Martin Lang 
 
 Město Mirošov připravilo svým návštěvníkům a příznivcům, ať již současným či budoucím, pěkný 
novoroční dárek v podobě nového filmového dokumentu „Mirošovsko 2007“. Film byl natočen v rámci 
rozsáhlého regionálního projektu „Pod Brdy žijeme“, kde se veřejnosti představí mj. i Strašice, Jince, 
Vojenský újezd Brdy, mikroregion Třemšínsko a řada dalších. 
Hned v úvodu filmu se Mirošovská kotlina a její okolí severního předpolí Brd předvádí z ptačí perspektivy, 
z motorového rogala, mimochodem pilotovaného mnohonásobným mistrem republiky a leteckým 
pokořitelem Anapúrny a Aljašky, Jiřím Zítkou. Celou krajinu zde máte jako na dlani. Po chvíli se přenesete 
na zem, kde seznámení s krajem v okolí města pokračuje. V následujících sekvencích je pojednáno o 
mirošovské historii. Zájemce zde nalezne informace o vzniku názvu města, o staré tvrzi, blízkém hradu 
Dršťce u Skořic, o dobách prvního rozkvětu za Mitroviců i za časů té doposud největší slávy, když fáraly 
uhelné doly. Projdete církevní památky – kostely sv. Jakuba, sv. Josefa i pěknou barokní sochařskou 
výzdobu. Velká část filmu je věnována zámku včetně interiérů. Zastavíte se i u bývalého kárného a 
koncentračního tábora pod Mytí, s nímž dnes ostře kontrastuje vlídná tvář Domova Harmonie. Zavítáte i na 
Janov do Léčebny tuberkulózy a respiračních nemocí. 
Kdo vydržel do konce, může si prohlédnout prémii v podobě dvou krátkých snímků. Prvý vás zavede do 
podzimní nálady v Přírodním parku Kamínky, druhý s názvem Brdy žalují je věnován problematice 
počínající devastace v brdských lesích. 
Natočení filmu v nákladu 1000 nosičů DVD financovalo město Mirošov. Námět byl dílem městské rady, 
průvodní texty zpracoval RNDr. Martin Lang. Scénář a režie byly dílem Jiřího Vlčka. Odborně 
spolupracovali Ing. Pavel Kašpar, RNDr. Martin Lang a Vlastimil Sýkora. Film vyrobilo studio VIDI ve 
spolupráci s MK Production CZ. 
DVD v ceně 100,- Kč obdržíte v Místní knihovně ve Strašicích. 
                                                                                                                                        

 
 
 
 



Strašické osobnosti 
 
Antonín Modr- profesor, hudební skladatel, pedagog a virtuos 
 
Tichounce, tiše jen, vzpomínek listí mi na srdce padá, 
vzpomínek tesklivých na léta mladá, 
zvuk, jejichž střepin kdes v dálce se ztrácí v hlubině času. 
Jak smutní ptáci 
v podzimu za moře odnáší zrození jara, 
na břehu touhy se tiše chví píseň má stará 
v pokorných akordech kytary mládí. 
Ruka tvá bílá zas duši mou hladí, 
světla tvých očí mi na cestu planou. 
Čekám tě s rozkvetlou v srdci svém ranou.    
 
                                                                                 (Antonín Modr- Střepiny času- nevydaný rukopis) 
 
  Antonín Modr se narodil 17. května 1898 ve Strašicích. Své hudební vlohy 
získal v poměrně početné rodině ( pocházel z pěti sourozenců), kde snad 
každý uměl dobře zpívat a hrát na nějaký hudební nástroj. Od devíti let se učil            
u koláře pana Titla hře na trubku, housle a violu.  Ve čtrnácti letech nastoupil 
jako elév k vojenské hudbě Císařských tyrolských myslivců v Roveretu.  
V roce 1915 narukoval k hudbě 5. pěšího pluku v Rimavské Sobotě a 
zúčastnil se celé řady bitev I. světové války. V letech 1919 až 1925 studoval 
na pražské konzervatoři. Jeho mnohostranný hudební talent mu umožnil 
studium houslí    u R.Riessinga, skladby a dirigování u J. Křičky a 
M.Doležila, mistrovskou školu u J.Suka. Od roku 1923 do roku 1927 byl 
členem České filharmonie, poté členem orchestru Národního divadla ( 1927- 
1928). Za zmínku stojí také působení na pražské konzervatoři ( 1928-1929), 
dále přednášel v doškolovacích kurzech, vedl lidové soubory. Vynikal 
především jako violista  a na koncertech měl znamenité úspěchy. 
 Jako skladatel složil přes sto skladeb. Mezi ně patří Smyčcové kvarteto v h,I 
(1922), Suita (1925), předehra    a scénická hudba k Tylově hře „Lesní 
panna“, scénická hudba k Puškinově hře „ Kamenný most“…atd.  Jeho talent se projevil i v oboru hudební 
pedagogiky a znalectví hudebních nástrojů.O tom svědčí celá řada literárních děl: „ Škola stupnice na 
kytaru“, Instruktivní skladby pro violoncello a klavír“,  „Hudební nástroje“, „Pojednání o starých violách a 
houslích“…atd. Antonín Modr často účinkoval v rozhlase, pro který skládal i hudbu. Tento znamenitý 
hudebník zemřel 22. dubna 1983 a je pohřben ve Strašicích. 
                                                                                                                                                Mgr. Tomáš Makaj 
 
Inzerce: 

 

• Firma IVEX  Strojové vyšívání nabízí: pracovní, 
ochranné a reklamní oděvy včetně vyšitého loga Vaší 
firmy. 

• Kontakt -  Čermák Ivo STRAŠICE 615 / 2    
•  602 292746 
• ------------------------------------------------------------------ 

  
    
                               Prodám garáž na Škvárovně   602 292 746 



1. ročník Novoročního florbalového turnaje, 
pořádaného KKST, proběhl v sobotu 5.ledna v 
tělocvičně strašické základní školy. Do turnaje se 
přihlásilo 6 družstev téměř všech věkových kategorií. 
Nejstarším družstvem byla Kalamita ve složení Ivan, 
Renata, Miluňák, Jana, Jirka a Zdeňka, která skončila 
na posledním místě, ale dala zabrat skoro všem 
soupeřům. Na předposledním místě skončilo 
družstvo 2,5 PROMILE v čele s kapitánem 
Loubíkem a členy Olíkem, Horácem, Profesorem, 
Volisem, Lečem a Kotym. Družstvo PMB, již 
odrostlejších mladíků (Prochy, Bobo, Halbíšek,  
Kraken a Sváťa), svedlo nelítostný souboj o třetí 
místo s Olgojem Chorchojem (Nikča, Kamil, Endy, 

Hany, Lucka a Mates). Zde také vyhráli mladší, i když těsně.   Ve finálové dvojici si to rozdali Notoři a AC 
Pošta. Notoři (Chcany, Nodžis, Pája, Koudy a Myšák) nakonec podlehli vysoko 8:1 machrům od pošty, 
kterými byli Milan, Milan, Vojta, Pavel, Kamil, Lexa a Petr. Členky KKST upekly pro vyhrávající družstva 
bábovky a každý dostal drobné ceny.                                                                            
 Nešlo ale ani tak o ceny, chtěli jsme zaujmout také mladší generaci. Samozřejmě vítáme další návrhy na 
sportovní a kulturní akce, a když to bude v silách komise, tak vyjdeme těmto návrhům vstříc. 
 

                                                                  
SPARTAK  STRAŠICE, oddíl kopané 

 
POZVÁNKA  

            na valnou hromadu oddílu kopané Spartaku Strašice, která se koná v sobotu  
                23. února od 18.00 hod. v klubovně Spartaku ve Strašicích . 
 
Těšíme se na Vaši účast !                                             Výbor oddílu kopané Spartaku Strašice 
 
 

 
 

Pozvánka na přednášku 

                   Místní knihovna Vás zve na p řednášku 
 

         Průzkum středověkého výrobního mikroregionu Strašicko 
 
                                      přednášet bude 
 
       zástupce vedoucího katedry archeologie Západočeské univerzity Mgr. Karel Nováček, PhD. 
 
        Místo konání: Zasedací místnost v budově Mateřské školy ve Strašicích 
                    Čas konání: pondělí 11. února 2008 od 18:00 hodin 



 

 
 

                  Obec Strašice a KKST vás zve na koncert skupiny 
 

                           TWO VOICES 
Místo konání: Společenská místnost ZŠ Karla Vokáče ve Strašicích 
Čas konání: 28.2.2008 od 18 hodin 
Vstupné: 70 Kč ( prodej lístků na místě) 
 


